
Konec dobrý, všechno dobré, 
aneb vítězný návrat hráčů 
BSGVM 1897 ze Slavonic

Ostrý start po covid-u, další turnaj na sebe nenechal dlouho čekat. Jen několik týdnů rychle 
uběhlo a nás čekala cesta do krásného koutu Čech blízko rakouských hranic, na okraji 
území, kterému se říká česká Kanada. Zde jsme nikdy nehráli, takže velká očekávání a žádné 
představy o tom, co nás zde bude čekat. A jak jsme se k tomuto i dalším kontaktům 
dostali? Během zářijového turnaje v Rosicích, kdy naši hráči utvořili tým spolu s 
basketbalisty ze Slavonic a Brna, který poskládal aktivní amatérský basketbalový 
organizátor Mára Braunschlager. Zde jsme navázali dost dalších nových kontaktů, které 
bychom chtěli do budoucna využívat. A ten slavonický, hned při první příležitosti. Je krásné 
vědět, že basketbal starých pánů v překvapivě velkém počtu, velmi nenápadně žije. Není to 
tedy jen o klatovském Maxibasketu vybraných bývalých elitních ligových hráčů, přestože si 
jich vážíme za jejich umění a některé dobře pamatujeme, protože byli kdysi i našimi vzory.

Nechci být ale zas tak přehnaně optimistický, aktuálně to taková pohoda není. Po dlouhé, 
vynucené přestávce nejsou velké personální mezery pouze v našem týmu. Bohužel jsme se 
dozvěděli, že po Tišnově i tým Chrudimi už letos turnaj neuspořádá. Je to škoda, protože 
přijdeme o příjemné prostředí pro hru, posezení a výborné občerstvení mezi zápasy, ale 
hlavně večerní zakončení turnaje v nedaleké hospůdce, jejich „základně“, s naším kvalitním 
zpěvem za zvuků jukebox-u, který se mohl rozléhat Chrudimí v tento adventní čas. A bude
pro místní obyvatele určitě velké ochuzení.

Možná i díky tomu jsme na tom nechtěně profitovali a na nějaký čas získali výraznou 
posilu, Jendu Kypra z Jičína, který nám pomáhal už v září, v Košicích. Nechal si naše dresy, k 
Vysokému Mýtu má dlouholetý vztah nejenom sportovní, takže ho tímto vítám do našich 
řad. Dalších šest hráčů ze zdravého jádra, s ním tým dotvořilo. Naše další mise začala v 
sobotu 26. listopadu 2022, brzy ráno. Po klidné cestě na jih jsme dorazili na místo klání. 

Turnaje, který se uskutečnil poslední listopadovou sobotu (26.listopad 2022) se zúčastnily 
všechny pozvané týmy, konkrétně ze Slavonic, Bratislavy, Nové Bystřice, Rosic, brněnských 
Kohoutů a Vysokého Mýta. Pořádající rozdělili účastníky do dvou skupin. My jsme byli 
nalosováni do skupiny B s týmy z Bratislavy a Rosic.
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Vysokomýtské družstvo ve skupině postupně těsně zvítězilo 23 : 18 nad nebezpečným a 
kvalitním týmem Rosic a v druhém zápase se před naším basketbalovým uměním sklonilo 
družstvo z Bratislavy a to v poměru 36 : 17. Skupinu jsme díky tomu vyhráli a čekali, koho 
vyzveme v souboji o vítěze turnaje. Bohužel se v této fázi zranil jeden z rozehrávačů David 
Ropek. Dále jsme museli pokračovat už jen v šesti a David se ujal do konce turnaje funkce 
trenéra. 

Po kvalifikačních skupinách následovala finálová fáze, tři zápasy o umístění, které gradovaly 
směrem k zápasu o celkového vítěze slavonického turnaje. A jak to všechno dopadlo 
přehledně na dvou níže uvedených tabulkách.

Náš přístupu ve všech třech utkáních byl chválihodný a výkon gradoval s tím, jak se blížil 
konec turnaje. Byl příkladný, bojovný a neustále soustředěný. Díky rozkládání sil rovnou 
měrou na všechny hráče bylo odměnou opět, poměrně jasné turnajové vítězství. 

Druhou skupinu A vytvořily týmy pořádajících Slavonic, brněnských Kohoutů a 
reprezentanti Nové Bystřice. Vítězný tým Nové Bystřice se stal naším finálovým 
vyzyvatelem.



Závěrem už jen konstatování vždy příjemného faktu, že se nikomu nic nestalo. Všichni 
odešli z palubovky po svých a rozjeli se do svých domovů zdraví a určitě i spokojení.
Takže za výše uvedené patří velké poděkování nejenom hráčům zúčastněných družstev, 

ale i velice kvalitním rozhodčím. Totéž platí hlavně pro tým pořadatelů okolo Jiřího Vláčila, 
kteří se postarali o bezproblémový průběh turnaje s ohledem na těžkou dobu a velké 
inflační i energetické problémy, které každodenně všichni řešíme. Dali nám na to na chvíli 
zapomenout a možnost poznat zase další krásný kout naší země. My, turnajoví vítězové, 
musíme velice a upřímně poděkovat za první cenu, kterou byl dárkový koš, plný výborných 
uzenářských výrobků od místních farmářů. Fakt jsme si moc pochutnali. Bohužel opět 
nebyly k dispozici zápisy z utkání, aby mohli být uspokojeni i odborníci z oboru statistiky. 
Kromě úvodní fotky se ani v tomto směru nepodařilo zajistit více. Na vlastní kůži jsme v 
praxi okusili i dopad energetické krize, protože zřejmě z úsporných důvodů se v sále 
netopilo a zima byla velká a nepříjemná. To není vůbec žádná kritika, ale konstatování 
smutného faktu, který budou tuto zimu určitě pociťovat sportovci ve více halách a 
tělocvičnách napříč republikou. Dle informací od Jirky Vláčila bude další turnaj již v Telči. 
Podmínky by tedy měly být lepší a za rok nás snad ty válečné restrikce nebudou tolik drtit a 
sportovat se bude zase o něco klidněji, lépe a pro zdraví bezpečněji.

A protože to byl letos už turnaj poslední, sluší se sdělit nějaké to zhodnocení. Tento rok 
není na místě vyhlašovat nějaké celkové výsledky, jako tomu bylo v minulosti, kdy stejné 
čtyři týmy sehrály v jednom roce pouze čtyři turnaje. Letos byly turnaje jenom dva, ale 
sehráli jsme zápasy se šesti různými soupeři a celkově poznali pět úplně nových skupin 
basketbalových nadšenců. To je pro nás asi ta největší a pozitivní změna. Spíše bych se 
letos soustředil na jiná, významnější fakta. Tento rok byl totiž basketbalově významný jak 
na evropské, národní, ale i na naší, vysokomýtské úrovni. V září se konalo Mistrovství 
Evropy (Eurobasket 2022), kdy se jedna ze skupin hrála v Praze. V červnu jsme oslavili 125. 
let od sehrání prvního basketbalového utkání, které se uskutečnilo ve Vysokém Mýtě již v 
roce 1897. Při příležitosti tohoto krásného jubilea, byl v polovině září, za účasti členů 
vedení města, hostů z basketbalového prostředí a veřejnosti odhalen u budovy místního 
Gymnázia Památník basketbalu, který nám bude tuto událost navždy připomínat. 

Když jsem se probíral minulými reportážemi, tak jsem zjistil, že roky před tím, jsem se na 
tomto místě, na konci reportáže z chrudimského turnaje, loučil pěknou adventní fotkou, 
která letos bohužel nebude. Opravdu, žádnou nemám. Ale to co jsem zde psal o to Vás 
neochudím, Vážení přátelé, nejenom basketbalu.

Tak tedy, krásné a požehnané svátky vánoční a v následujícím roce 2023 jen to 
nejlepší, hodně štěstí, zdraví ještě víc a pak už jenom spokojenost, klid a nadhled nad 
tím vším, co nám osud nachystá. Všem basketbalistům žádná zranění, spokojenost 
vlastní i vzájemnou ze společného sportování a nechť se pod bezednými koši vídáme 
i nadále a co nejdéle to bude možné !

Za Tým BSGVM 1897, Jan Houžvička (klauďa ml. © 1968)


